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ПРЕСКЛИПИНГ  

22 януари 2019, вторник 

 

www.bnt.bg, 21.01.2019 г. TC "www.bnt.bg" \f C \l "1"   

http://news.bnt.bg/bg/a/prof-getov-nyama-da-falirat-apteki-zaradi-sistemata-za-

verifikatsiya-na-lekarstva 
  

Проф. Гетов: Няма да фалират аптеки заради системата за верификация на 

лекарства 
  

Русенските фармацевти обмислят да бойкотират двете електронни системи за 

снабдяване с лекарства, които трябва да бъдат въведени през февруари. Едната е 

свързана с разпространението на фалшиви медикаменти в Европейския съюз, а с другата 

се цели да се спре нерегламентираният експорт и реекспорт на лекарства. Според 

фармацевтите това ще изисква сериозни разходи. Председателят на Българския 

фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов увери в сутрешния блок на БНТ, че внедряването 

на системата за верификация на лекарства няма да доведе до фалит на аптеки в страната. 

Проф. Гетов заяви, че предстои до края на годината преходен период, в който на пазара 

ще има лекарства с код и без код и че никой не трябва да се притеснява за това, че няма 

да намери определени лекарства в аптечната мрежа. До края на 2019 г. също така няма 

да се налагат глоби на аптекарите. 

Ако дадена аптека работи с НЗОК и има необходимия софтуер, сега е необходимо само 

оборудването с т.нар. "Четец", който би струвал около 200 лв., допълни Гетов. 

Системата е паневропейска, като не важи за Гърция и Италия, тъй като те вече имат 

сходна. Няма да се плаща такса за присъединяване или за работа на системата в 

следващите години. 

По думите на проф. Гетов самата неяснота какво предстои създава смут сред аптекарите 

в страната. 

 

www.bnr.bg, 21.01.2019 г. TC "www.bnr.bg" \f C \l "1"   

http://bnr.bg/shumen/post/101071168/aptekari-ot-ruse-gotvat-boikot 
  

Аптекари от Русе готвят бойкот 
  

Русенски фармацевти обмислят бойкот на двете електронни системи за снабдяване с 

лекарства, които трябва да бъдат въведени през февруари. Едната е свързана с 

разпространението на фалшиви медикаменти в Европейския съюз, а с другата има за цел 

да спре нерегламентирания експорт и реекспорт на лекарства. Фармацевтите смятат, че 

въвеждането ще коства сериозни разходи. 

Председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов заяви, че 

внедряването на системата за верификация на лекарства няма да доведе до фалит на 

аптеки в страната. До края на годината ще има преходен период и на пазара ще има 

лекарства с код и без код, което означава, че хората нямат повод за притеснения, че няма 

да могат да намерят определени лекарства в аптечната мрежа. Няма да се налагат глоби 

на аптекарите, допълни проф. Илко Гетов. 
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https://news.bg/health/aptekari-ot-ruse-gotvyat-boykot-na-sistemata-za-verifikatsiya-

na-lekarstva.html 
  

Аптекари от Русе готвят бойкот на системата за верификация на лекарства 
  

Фармацевти от Русе обмислят да бойкотират двете електронни системи за снабдяване с 

лекарства, които предстои да се въведат през февруари, предаде БНТ. 

Припомняме, едната от системите е свързана с разпространението на фалшиви 

медикаменти в Европейския съюз, а целта на другата е да прекрати нерегламентирания 

експорт и реекспорт на лекарства. 

Аптекарите обаче са на мнение, че това ще изисква сериозни разходи. 

От своя страна председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов 

увери, че внедряването на системата за верификация на лекарства няма да доведе до 

фалит на аптеки в страната. 

По негови думи до края на годината ще има преходен период, в който на пазара ще има 

както лекарства с код, така и без код. По тази причина никой не трябва да се притеснява, 

че няма да намери определен медикамент в аптечната мрежа, успокои той. 

До края на настоящата година няма да се налагат и глоби на аптекарите. 

Проф. Гетов обясни, че ако дадена аптека работи с НЗОК и разполага с необходимия 

софтуер, е необходимо да се снабди само с т.нар. "Четец", който струва около 200 лв. 

Според него притеснението на аптекарите в страната се дължи на самата неяснота какво 

предстои занапред. 

Системата е паневропейска. Тя обаче не важи за Гърция и Италия, тъй като те вече имат 

сходна. 

В следващите години няма да се плаща такса за присъединяване или за работа на 

системата. 

  

www.dnevnik.bg, 21.01.2019 г. TC "www.dnevnik.bg" \f C \l "1" 

https://www.dnevnik.bg/zdrave/2019/01/21/3377798_shte_ima_prehoden_period_za_nov

oto_evropeisko/ 
  

Ще има преходен период за новото европейско изискване за проверка на 

лекарствата 
  

Няма опасност от фалит на аптеки заради въвеждането на новото европейско изискване 

за верификация на лекарства, което става задължително от 9 февруари. Предвиден е 

преходен период до края на годината, в който няма да се налагат глоби. Това заяви 

председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов в ефира на БНТ. 

Системата представлява нов начин за продажба на лекарства. Тя предвижда въвеждането 

на специален софтуер, който ще разчита задължителен код върху всички медикаменти. 

Ако те не са чекирани и пратени към обща европейска база данни, продуктът няма да 

може да бъде продаден. Системата ще гарантира, че лекарствата не са фалшиви, и ще 

проследява пътя им от производителя до аптеката. 

"Ако дадена аптека има достъп до интернет и аптечен софтуер, четецът за нея би струвал 

около 200 лв. Регламент от 2016 година определи датата за въвеждането на системата. 

До края на годината ще има преходен период, в който на пазара ще има лекарства с код 

и без код и никой не трябва да се притеснява за това, че няма да намери определени 

лекарства в аптечната мрежа", уточни Гетов. 
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Повод за коментара му е намерението на русенски фармацевти да бойкотират 

въвеждането на системата, защото се притесняват от фалити на малки аптеки, в които 

няма достъп до интернет и въвеждането на системата ще увеличи разходите им до 1200 

лв. на месец. В тях е включен новият софтуер, поддръжката му, четец, както и наемане 

на специален служител, който са отговаря само за кодовете. 

Според другия събеседник в студиото - Пламен Ганев, който е член на управителния 

съвет на русенската регионална фармацевтична колегия, със системата се избързва. 

"Това бързане е необяснимо, защото фалшивите лекарства почти липсват от пазара. По 

голям проблем са технологично сбъркани лекарства, които периодично се изтеглят – те 

не могат да се засекат от четците", смята той. Според него фармацевтите не са 

подготвени нито технологично, нито финансова. 

По информация на Инициативния комитет на магистър-фармацевтите само 2492 аптеки 

от общо 4323 в страната работят със здравната каса и разполагат с аптечен софтуер. 

Отделно 148 аптеки имат някакъв софтуер и компютър, а 1683 нямат софтуер, а без такъв 

не могат да отпускат лекарства по новия начин. Те настояват правителството да поеме 

новите им разходи през оперативна програма на ЕС. 

 

www.investor.bg, 21.01.2019 г. TC "www.investor.bg" \f C \l "1" 

https://www.investor.bg/ikonomika-i-politika/332/a/getov-niama-da-falirat-apteki-

zaradi-sistemata-za-verifikaciia-na-lekarstva-275646/ 
  

Гетов: Няма да фалират аптеки заради системата за верификация на лекарства 
  

До края на годината предстои преходен период за системата 
  

Внедряването на системата за верификация на лекарствата няма да доведе до фалит на 

аптеки в страната. Това заяви председателят на Българския фармацевтичен съюз проф. 

Илко Гетов пред БНТ по повод твърдения, че внедряването на системата ще доведе до 

фалит на някои аптеки в страната. 

Русенските фармацевти обмислят да бойкотират двете електронни системи за 

снабдяване с лекарства, които трябва да бъдат въведени през февруари. Едната е 

свързана с разпространението на фалшиви медикаменти в Европейския съюз, а с другата 

се цели да се спре нерегламентираният експорт и реекспорт на лекарства. Според 

фармацевтите това ще изисква сериозни разходи. 

Проф. Гетов заяви, че предстои до края на годината преходен период, в който на пазара 

ще има лекарства с код и без код и че никой не трябва да се притеснява за това, че няма 

да намери определени лекарства в аптечната мрежа. 

До края на 2019 г. също така няма да се налагат глоби на собствениците на аптеки. 

Ако дадена аптека работи с НЗОК и има необходимия софтуер, сега е необходимо само 

оборудването с т.нар. "Четец", който би струвал около 200 лв., допълни Гетов. 

Системата е паневропейска, като не важи за Гърция и Италия, тъй като те вече имат 

сходна. Няма да се плаща такса за присъединяване или за работа на системата в 

следващите години. 

По думите на проф. Гетов самата неяснота какво предстои създава смут сред аптекарите 

в страната. 

От 9 февруари 2019 година България се включва в Европейската система за верификация 

на лекарствата, която проверява произхода им и дава гаранция, че медикаментите не са 

фалшиви. Внедряването на системата няма да повлияе нито на цените, нито на достъпа 

до лекарства. Целта е пациентите да са сигурни, че купуват лекарства, които не са 
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фалшиви, съобщават от Българската организация за верификация на лекарствата 

(БОВЛ), която съдейства за старта на системата у нас. 

Системата за верификация ще гарантира, че до пациентите няма да достигат фалшиви 

лекарства, а законните участници във веригата на лекарствоснабдяването ще бъдат 

предпазени от други нелигитимни такива, каза Илиана Паунова, директор на БОВЛ. 

Верификацията на лекарствата има и друг позитивен ефект за пациентите и пазара, 

защото ще съдейства за ограничаване на нелегалната търговия, каза Деян Денев, 

председател на организацията. 

 

www.zdrave.net, 21.01.2019 г. TC "www.zdrave.net" \f C \l "1"   

https://www.zdrave.net/-/n8398 
  

Проф. Илко Гетов: Без глоби за продажба на лекарства без код до края на годината 
  

Системата за контрол на паралелния износ ще се забави до есента, смята 

председателят на Българския фармацевтичен съюз 
 

„До края на годината ни предстои преходен период, в който ще се продават лекарства с 

код и без код, така че никой няма основания да се притеснява, че няма да има възможност 

да отпуска лекарства на своите пациенти. Освен това, ако аптеката работи с НЗОК и има 

софтуер и интернет, е нужно да се оборудва само с т.нар. четец“. Това каза председателят 

на Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов пред БНТ по повод влизането в 

сила от 9 февруари на системата за верификация на лекарствата. 

„Тази година глоби няма да има. Тепърва предстои промяна в закона, с която да се 

определят глобите за този, който не поддържа системата за верификация. Има 

подготвено такова предложение, но то трябва да мине през обществено обсъждане, през 

Министерски съвет, парламента“, каза още проф. Гетов. 

По думите му спокойствието в системата се гарантира от две неща. Едното е, че 

системата покрива всички държави членки и единствено не важи за Гърция и Италия, 

тъй като те имат собствени системи. И второто е, че българските аптеки няма да плащат 

никаква такса за присъединяване и за работа със системата. 

„Все още съществува проблемът с Брекзит, тъй като никой не знае какво ще се случи. 

Около 1000 лекарства в България се внасят от Обединеното кралство. Компаниите са 

освободили и са осигурили от производителите известни количества, които вече са на 

територията на ЕС и не вярвам да се стигне до недостиг. Но самата неяснота какво ще се 

случи предизвиква смут в системата“, каза проф. Гетов. 

Той подчерта, че стои въпросът и за специализираната система за контрол на паралелния 

износ, която в момента съществува само в идеен вариант. „Няма наредба, няма 

техническо задание, не се знаят параметрите на тази система. От 12 февруари трябваше 

да тръгне, според промените в закона, но ще се забави поне до есента“, каза проф. Илко 

Гетов. 

 

www.actualno.com, 21.01.2019 г. TC "www.actualno.com" \f C \l "1" 

https://www.actualno.com/healthy/gripna-epidemija-v-7-oblasti-u-nas-nad-460-

uchilishta-i-detski-gradini-sa-zatvoreni-news_717310.html 
  

Грипна епидемия в 7 области у нас, над 460 училища и детски градини са затворени 
  

Над 460 училища и детски градини в страната са затворени заради грипна ваканция, 

съобщи БНТ. 
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Епидемия е обявена за 7 области. От днес в принудителна ваканция излизат децата от 

Смолянска, Пазарджишка област, както и в Самоков. В Бургаско, Старозагорска област 

и Шумен ваканцията беше продължена до вторник. 

Пикът на грипната епидемия у нас все още не достигнат, съобщи директорът на 

Националния център по заразни и паразитни болести Повече ще боледуват млади, повече 

ще боледуват хора в трудоспособна възраст. 

Предстои разпространението на грипа в повечето области и за това трябва да се усилят 

личните мерки. Никакъв контакт с болни, тоалетни кърпички. Когато някой кашля в 

градския транспорт вадим кърпичката и я слагаме на лицето. 

Най-хубавото време да се проветрява е моментът, когато вали сняг. Тогава е най-чистият 

въздух и трябва да се проветрява, препоръчват специалистите. 

Последните данни показват, че от грип в момента боледуват около 100 хиляди души. 

Миналата година по това време броят на заразените е варирал между 200 и 400 хиляди 

на седмица. 

 

www.zdrave.net, 21.01.2019 г. TC "www.zdrave.net" \f C \l "1"   

https://www.zdrave.net/-/n8395 
  

Излезе от печат брой 2 на вестник „Форум Медикус“ 
  

Седмичното специализирано издание естествено започва с почит към Деня на родилната 

помощ, който по традиция се отбелязва на 21 януари в цялата страна. Интервю с д-р 

Красимира Жекова – началник на АГ-отделение в УБ „Св. Анна“ в столицата, разкрива 

дългия професионален път на лекарката, нейните разбирания за раждането като 

естествен процес. Но и за отговорността при водене на женската консултация, за да се 

опазят и бременната, и бъдещият плод, за да имат достъп бъдещите майки до всички 

необходими изследвания, за да бъдат предпазени от познатите от години, но и от новите 

рискове, съпътстващи всеки процес. Д-р Жекова нарича акушерството „най-радостната 

медицинска специалност“, без да спестява истината за много фактори на напрежение, 

изискващи бърза преценка и адекватна реакция. Празничният характер на темата е 

защитен и чрез разговор с д-р Анна Петкова – специализант по акушерство и 

гинекология, която разкрива погледа на младия лекар към тази специалност, говори за 

срещите с трудностите, за категоричността на избора, за приемствеността като фактор в 

професионалното развитие. Специализираното издание продължава темата и с актуалния 

въпрос за цезаровото сечение и мястото му в АГ-практиката чрез коментар и препоръки 

на СЗО/Европа – този вид раждане с операция да се извършва само по медицински 

показания. Така – типично за „Форум Медикус“ празничното се допълва от актуалното 

– дори и с извод, че на фона на демографските данни трябва да се обмисли не е ли 

възможно НЗОК да заплаща и някои изследвания на бременната от сферата на феталната 

морфолотия, които сега са само препоръчителни и не всички бъдещи майки имат достъп 

до тях. 

Друг акцент в бр.2 на „Форум Медикус“ е поставен с атрактивното заглавие на ВВС – 

„Искате ли гарантирана работа и високи доходи – учете за генен инженер“. Статията 

проследява стремително развиващия се сектор на генното инженерство, чрез чиито 

открития се постига революцията на ХХI век в редактирането на човешкия геном в полза 

на здравето и бъдещото поколение. 

В информационен порядък специализираният седмичник предлага отговори на министър 

К. Ананиев по време на парламентарен контрол за правото на достъп до медицинска 

помощ, осигурявано чрез общопрактикуващите лекари, както и за техните възможности 

да бъдат застраховани като лица, упражняващи медицинска професия. Отразени са още 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n8395
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приет от Министерския съвет План за действие по изпълнение на Националната 

програма за развитие до 2020 г. 

В научно-пропедевтичен план са публикувани статия за нов тест за непоносимост към 

храни за пациенти с автоимунни заболявания, както и резултати от проучване за 

медикамент срещу диабет тип 2 с доказани сърдечно-съдови ползи. 

Не на последно място в брой 2 на „Форум Медикус“ се отдава почит към паметта за 

първооткривателя на българското чудо, разгадал тайната на българското кисело мляко 

д-р Стамен Григоров – основание за поука за младите изследователи, както и за гордост 

какви лекари са положили основите на българската медицина и здравеопазване. Основи, 

които да продължаваме да надграждаме. 

 

www.zdrave.net, 21.01.2019 г. TC "www.zdrave.net" \f C \l "1"   

https://www.zdrave.net/-/n8391 
  

Акушерките – двойно по-малко от необходимото 

От БАПЗГ организират безплатен курс за дистанционно продължаващо обучение 
  

В момента в България работят 3578 акушерки, което е наполовина от нуждите на 

лечебните заведения у нас. Това съобщиха от Българската асоциация на 

професионалистите по здравни грижи в Деня на родилната помощ, който по традиция се 

отбелязва днес, 21 януари. 

Във връзка с празника ръководството на БАПЗГ реши да предостави на акушерките в 

цялата страна безплатен курс за дистанционно продължаващо обучение. Всяка акушерка 

с редовно членство в БАПЗГ ще има възможност да си избере курс и да получи кредитни 

точки за него. В момента Асоциацията предлага 12 курса, сред които “Профилактика на 

рака на маточната шийка – роля на акушерката”, "Промоция на здраве. Здравно 

образование", "Конфликти в здравеопазването", “Разпознаване симптомите на насилие” 

в две части, “Оценка на качеството на здравните услуги – подходи, методи и техники”, 

"Управление на човешките ресурси в здравните грижи" и други. 

Желаещите да се възползват трябва да направят избор на курс и да се регистрират за него 

от 1 до 14 февруари 2019 г., включително. Курсовете за дистанционно обучение могат да 

се видят в онлайн платформата за дистанционно обучение, позиционирана в сайта на 

БАПЗГ (www.nursing-bg.com), раздел "Дистанционно обучение".  На същото място става 

и регистрацията за обучение. Курсистите ще имат възможност да усвоят учебния 

материал в рамките на две седмици (15 - 28 февруари 2019 г.). В края на курса трябва да 

попълнят изпитен тест, който ще бъде оценен. Успешно завършилите ще получат 

съответния брой кредитни точки по Единната кредитна система на БАПЗГ за 

продължаващо обучение. 

Използвайки формата за дистанционно обучение, специалистите по здравни грижи 

пестят време и средства за надграждане на своите знания, без да е необходимo да 

отсъстват от работа или от къщи, обясниха от съсловната организация. От там 

допълниха, че през 2019 г. БАПЗГ ще продължи да предоставя и курсове за 

продължаващо обучение на място в партньорство с университетски болници и 

университетски учебни структури. До този момент са обявени близо 400 курса за 

продължаващо обучение.   

От БАПЗГ отбелязват, че през 2018 г. са регистрирани над 7000 участия в различни 

курсове за продължаващо обучение, което е задължително за професионалистите по 

здравни грижи /медицински сестри, акушерки, фелдшери, рентгенови и медицински 

лаборанти, рехабилитатори/. Всеки специалист трябва да събере 150 точки от различни 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n8391
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обучения за 5-годишен период, за което ще получи сертификат с по-висока степен за 

професионална квалификация. 

 

www.zdrave.net, 21.01.2019 г. TC "www.zdrave.net" \f C \l "1"   

https://www.zdrave.net/-/n8396 
  

Министърът към АГ-специалистите: Бъдете все така отдадени на благородната си 

мисия 
  

Вие сте сред щастливците да дарявате усмивки на много родители, отбелязва 

председателят на БЛС 
  

„Днес по стар български обичай отбелязваме Бабинден в знак на признание към всички 

вас – специалистите, които с труда си допринасяте за появата на новия живот. 

На днешния празник изказвам своето уважение към професионализма и отдадеността, 

които проявявате при изпълнението на своите ангажименти. На вашия опит, на 

професионалната ви подготовка и на отговорното ви отношение разчита всеки родител 

в моментите, когато очаква появата на своето дете. С ваша помощ българските семейства 

сбъдват мечтите си да бъдат родители“. Това пише в поздравителен адрес до акушер-

гинеколозите и акушерките здравният министър Кирил Ананиев във връзка с днешния 

Ден на родилната помощ. 

„Признателен съм ви, че въпреки трудностите, успявате да осигурите най-добрите грижи 

за здравето на майките и техните новородени деца. 

Пожелавам ви да бъдете все така отдадени на благородната си мисия да дарявате живот 

и щастие“, посочва в обръщението си министърът. 

„Убеден съм, че ви очакват още много мигове на удовлетворение от добре свършената 

работа, високо обществено доверие и признателни пациенти. 

Бъдете здрави, щастливи и успешни“, пише още в поздравителния адрес. 

С обръщение към специалистите излиза и председателят на Българския лекарски съюз д-

р Иван Маджаров. „От името на Управителния съвет на БЛС и лично от свое име, 

поздравявам всички, които днес честват Деня на родилната помощ, всички колеги, 

работещи в областта на акушерството и гинекологията. Вие имате знанията и 

възможността да бъдете диригенти на раждането - на най-великото житейско тайнство. 

Вие сте сред щастливците да дарявате усмивки на много родители, да помагате да се 

раждат здрави деца“, пише д-р Маджаров и допълва: „Бъдете здрави, силни и търпеливи, 

защото професията, която сте избрали, изисква много топлота и грижа, обич и 

себеотдаване!“ 

  

www.actualno.com, 21.01.2019 г. TC "www.actualno.com" \f C \l "1"   

https://www.actualno.com/healthy/bojko-penkov-ne-se-pravi-kompromis-s-

bezopasnostta-na-pacientite-na-hemodializa-vyv-vidin-news_717420.html 
  

Бойко Пенков: Не се прави компромис с безопасността на пациентите на 

хемодиализа във Видин 
 

"Хемодиализното отделение на МБАЛ "Св. Петка" – Видин ще получи седем нови 

апарата за хемодиализа и шест диализни кресла. Обществената поръчка вече е 

приключила, има избран изпълнител и предстои сключването на договора за доставка. 

Няма никакъв риск за пациентите на отделението, свързан с качеството на апаратурата и 

подготовката на персонала. Компромис с безопасността на пациентите не се прави", 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n8396
http://www.actualno.com/
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https://www.actualno.com/healthy/bojko-penkov-ne-se-pravi-kompromis-s-bezopasnostta-na-pacientite-na-hemodializa-vyv-vidin-news_717420.html
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заяви заместник-министър Бойко Пенков пред журналисти в Университетската акушеро-

гинекологична болница „Майчин дом“. 

С оглед констатациите от проверката, извършена в отделението по нефрология на МБАЛ 

"Св. Петка" - Видин, Изпълнителна агенция "Медицински одит" е издала конкретни 

предписания и срокове за отстраняване на нарушенията. Към момента е създадена 

необходимата организация за изпълнението на препоръките. 

Относно констатацията, че част от персонала и пациентите в отделението по нефрология 

не са ваксинирани срещу Хепатит Б, д-р Пенков посочи, че ваксината е препоръчителна, 

но не задължителна. 

"Голяма част от работещите в здравната система се ваксинират, но има и такива, които 

не желаят", обясни още зам.-здравният министър. 

Това е поводът тази година министерството да започне кампания в университетите и 

колежите по медицина, за да бъдат популяризирани ползите от ваксинирането срещу 

хепатит Б. 

Относно обучението на персонала за работа с диализна апаратура зам.-министърът беше 

категоричен, че в България не съществува институция или организация, която да 

провежда обучение и сертифициране. Обученията се извършват от фирмите, 

обслужващи гаранционно техниката. 

Припомняме, че с цел обновяване на хемодиализната мрежа в страната, през месец 

октомври 2018 г. Министерството на здравеопазването отпусна близо 5 млн. лв. за 

ремонт и закупуване на хемодиализна техника и оборудване за 29 лечебни заведение на 

територията на страната. Със средствата ще бъдат ремонтирани хемодиализни отделения 

и ще бъдат закупени хемодиализни апарати, легла за хемодиализа и водоочистващи 

системи, според потребностите на болниците. 

 

www.capital.bg, 21.01.2019 г. TC "www.capital.bg" \f C \l "1" 

https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/bulgaria/2019/01/21/3378238_kanadska_ko

mpaniia_obiavi_gigantski_kanabis_proekt_v/ 
 

Канадска компания обяви гигантски канабис проект в България 
 

Земеделското и здравното министерство не са издавали лицензи за дружеството 

Balkan Cannabis. В агросектора също имат съмнения дали намерението е реално 
  

Деница Ватева 
На фона на затрудненията, които изпитват български фирми в опитите си да произвеждат 

индустриален коноп, канадската компания International Cannabis Corp обяви мащабни 

намерения за инвестиции в този сектор в България. В съобщение на компанията до 

канадската фондова борса, цитирано от "Дневник", се посочва, че дружеството е 

сключило обвързващо споразумение с компанията Balkan Cannabis Corp, която пък от 

своя страна има партньорство с известен "лидер в българската бизнес общност", 

издадени лицензи и амбиции за производство върху 150 хил. дка. 

В понеделник от земеделското и здравното министерство съобщиха, че не са издавани 

лицензи за производство на канабис на въпросната компания. 

От малкото налични данни и разговори със земеделци и интересуващи се от сектора, 

"Капитал" не успя да потвърди върпосната инвестиция, нито българския партньор. Като 

често се промъкваше и версията, че може да става въпрос за преувеличена пред 

канадската борса информация. В допълнение гигантската площ (150 хил. декара 

обработнат не повече от двайсетина зърнени компании), която можело да бъде удвоена, 

прави трудно намерението да бъде скрито, ако съществува в този му размер. 

http://www.capital.bg/
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Page | 9 

9 

Свръх амбициозни намерения 

В съобщението на компанията International Cannabis Corp се казва, че в края на 2018 г. тя 

е сключила обвързващо споразумение с компанията Balkan Cannabis Corp, която от своя 

страна твърди, че оперира в Македония и България. От информацията става ясно, че част 

от активите й включват дружество в България, което е съвместно с "известен лидер в 

българската бизнес общност". Името на българския партньор не се посочва. Идеята е 

въпросната дъщерна компания да произвежда канабис върху площ от 15 хил. ха (150 хил. 

дка) с опция терените да бъдат удвоени. В основата си производството трябва да бъде на 

индустриален коноп (99%), а останалото- канабис с медицинска цел. Планираната 

инвестиция в България е 9.3 млн. евро. "Дневник" посочва, че в официални материали на 

Balkan Cannabis се казва още, че "желаещи анонимност партньори (т.нар. silent partners), 

включително известни учени в аграрните среди, ще могат да работят с правителството 

на България за регистриране и установяване на Balkan Cannabis Corp. с цел развиване на 

проекта за канабис за медицински цели". 

Обявените намерения на канадската компания изглеждат много мащабни на фона на 

развитието на този бизнес в страната. В момента в България отглеждането на 

медицински канабис е забранено освен в ограничени количества за медицински и научни 

изследвания, а производството на индустриален коноп (със съдържание под 0.2% 

тетрахидроканабибол) се допуска, но по усложнен режим, който по оценка на бизнеса не 

позволява сериозни инвестиции в този сектор. 

По данни на земеделското министерство в страната са издадени 18 разрешения за 

производство на индустриален коноп като те са за общо 4034 дка. От ведомството 

твърдят, че сред тях няма разрешение на компанията Balkan Cannabis Corp, както и че 

няма подадено заявление за издаване на такова. Здравното министерство пък съобщи, че 

няма подадено искане от канадска компания за отглеждане на медицински канабис с 

научна цел, каквато е единствената позволена в закона възможност. 

 

www.zdrave.net TC "www.zdrave.net" \f C \l "1" , 21.01.2019 г.  

https://www.zdrave.net/-/n8406 
 

Финална тестова процедура на е-системата за лекарствата започва МЗ 
  

Министерството на здравеопазването стартира финална тестова процедура на 

Електронната система за закупуване на лекарствени продукти за нуждите на лечебните 

заведения в Република България, съобщават от там. 

В рамките на финалната процедура ще бъде проведено тестване на всички 

функционалности на системата, като за целта ще бъдат проведени всички видове 

процедури в реално време, с участието на всички потребители на Електронната система. 

Финалното тестване ще бъде проведено при следният график: 

1. От 09:00 часа на 22.01.2019 г. до 17:30 часа на 25.01.2019 г. - подаване на тестови 

заявки от лечебните заведения в Република България. 

2. На 28.01.2019 г. подадените тестови заявки, ще бъдат обобщени от Министерството 

на здравеопазването и ще бъдат генерирани тестови открити процедури за сключване на 

рамкови споразумения за нуждите на лечебните заведения в Република България. 

3. От 09:00 часа на 29.01.2019 г. до 17:30 часа на 05.02.2019 г. е периодът, в който 

потенциалните участници, ще могат да подават тестови оферти по тестовата откритата 

процедура. 

4. От 06.02.2019 г. до 12.02.2019 г. ще бъдат разглеждани подадените в тестовата открита 

процедура тестови оферти от участниците. 

https://www.zdrave.net/-/n8406
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5.  От 09:00 часа на 13.02.2019 г. до 17:30 часа на 14.02.2019 г. ще бъде проведен 

електронен търг, въз основа на който ще бъдат определени изпълнителите по рамковите 

споразумения. За целите на тестовата процедура рамковите споразумения ще бъдат 

сключени с всички участници подали оферти за съответен лекарствен продукт. 

6. На 15.02.2019 г. ще бъдат сключени рамковите споразумения с избраните изпълнители 

по рамково споразумение. 

7. На 18.02.2019 г. лечебните заведения-възложители подали заявки в тестовата 

процедура, следва да създадат покани за вътрешен конкурентен избор/допълване на 

оферти до изпълнителите по рамковите споразумения, в които са включени заявените от 

тях лекарствени продукти. 

8. От 19.02.2019 г. до 25.02.2019 г., следва да бъде предоставена възможност на 

изпълнителите по рамкови споразумения да участват във вътрешен конкурентен избор 

или допълване на оферта. 

9. В периода от 26.02.2019 г. до 28.02.2019 г., следва да бъде организиран процесът по 

разглеждане на подадените оферти по поканите, провеждането на електронен търг и 

сключването на конкретни договори по съответната процедура. 

От Здравното ведомство отбелязват, че така заложените дати са индикативни и е 

възможно да бъдат променяни от страна на Министерството на здравеопазването, за 

което всички участници в процедурите ще бъдат своевременно уведомявани. 

Всички действия, които ще бъдат извършвани в Електронната система в рамките на 

тестовите процедури, са симулационни и са само за целите на проверка на 

функционалностите на системата. След провеждане на финалното тестване на 

Електронната система и след установяване на правилното и коректно поведение на 

системата, ще бъде стартирана реална процедура, подчертават от МЗ. 

Достъпът до Електронната система за регистрация с електронен подпис се осъществява 

на следния електронен адрес: https://cop.mh.government.bg/ 

За целите на финалната тестова процедура на интернет страницата на Министерството 

на здравеопазването в рубриката „Новини“ ще бъдат публикувани актуализирани 

ръководства за работа с Електронната система. 

  

 TC "В. 24 часа" \f C \l "1"  22.01.2019 г., с. 17 

Деян Денев 

председател на Българската организация за верификация на лекарствата 
  

На 9 февруари лекарствата нито ще изчезнат, нито ще поскъпнат 
  

Новата система за верификация ще увеличи сигурността за гражданите 
  

Пътят на всяка опаковка лекарство с рецепта ще е ясен от излизането от завода 

до отписването при продажба 
  

CV 

  

Председател на Българската организация за верификация на лекарствата (БОВЛ) и 

изпълнителен директор на Асоциацията на научноизследователските фармацевтични 

производители. 

Завършил е Юридическия факултет на Софийския университет „Свети Климент 

Охридски". 

Експерт по фармацевтично законодателство и лекарствена политика. 
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ЛЮБОМИРА НИКОЛАЕВА 
- Г-н Денев, 9 февруари изненадващо се развя като плашило в темата за лекарствата, 

какво ще се случи тогава? 

- Девети февруари е официалната дата, от която действа и става задължителна 

общоевропейската система на верификация на лекарствата, отпускани с рецепта. След 

тази дата всички опаковки, които производителите пускат на пазара, трябва да бъдат 

сериализирани, т.е. върху всяка единична опаковка да е поставен уникален знак за 

идентификация, по който тя се проследява от излизането от фармацевтичния 

производител до стягането й до крайния потребител. С този идентификационен код 

опаковката се регистрира в единната европейска система за верификация. Задължение на 

аптеката при предоставянето на сериализирана лекарствена опаковка на клиента е тя да 

бъде верифицирана и отписана от системата. Това става чрез специални четци, които 

сигнализират, ако нещо не е нерад. 

- За човека, който влиза в аптеката, какво означава новият регламент? 

- По-голяма сигурност, че това, което получава, е точно това, което производителят е 

поставил в опаковката. Но като процес клиентът на аптеката дори няма да забележи, че 

нещо се е променило, тъй като сканирането на конкретната опаковка става за части от 

секундата. Лекарствата нито ще изчезнат, нито ще поскъпнат. 

- Как се разбира за проблем с верификацията? 

- Ако четецът светне в червено при сканирането на уникалния код на опаковката, това 

би означавало, че тя не присъства в „регистъра", няма опаковка с тези идентификационни 

данни. 

- Теоретично има ли възможност на 9 февруари човек да не може да си вземе 

лекарството? 

- Такива ситуации няма да възникнат, тъй като първата година ще е период на плавен 

преход - в момента на пазара има достатъчен брой сериализирани и несериализирани, 

пуснати вече в търговската мрежа лекарствени опаковки и фармацевтите имат 

възможност да отговорят на търсенето. Не би трябвало да има пречки, тъй като дори 

аптеката да не е свързана с европейската система за верификация на лекарствата, това на 

първо време няма да създава затруднения, но този период няма как да продължи 

прекалено дълго. 

- Какъв период визирате като твърде дълъг? 

- Можем само да гадаем, но до края на годината всички аптеки, които искат да работят 

безпроблемно, трябва да се свържат със системата и да функционират в съответствие с 

европейските изисквания. Могат да продължат да работят и след това по старите 

правила, но рискуват да бъдат глобени. Отписването на опаковките от системата е много 

важно - ако това не се случва, никой никога няма да е наясно дали съответните опаковки 

са стигнали до пациента, или стоят в някакъв склад, 

или по някакави обиколни пътища са заминали за друга държава в Европейския съюз. За 

успеха на системата всички производители трябва да сериализират всяка от опаковките, 

които пускат на пазара, а аптеките в цяла Европа трябва да верифицират и освобождават 

- отписват, от регистъра продадените опаковки. 

- Без да коментираме явлението, какво става при закупуване на част от лекарствата в 

опаковка, не всички блистери? 

- Ако оставим настрани колко това съответства на регулацията на този особен пазар, 

какъвто е лекарственият, отписването трябва да става при отварянето на опаковката 

По този начин се гарантира, че опаковката не може да отиде в друга аптека, в търговец 

на едро или друга държава, напълнена с блистерите, които е съдържала, или с други от 

някъде другаде. 
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- Колко от аптеките имат готовност да работят по новия начин? 

- Около 1200 аптеки са се свързали със системата към дата 18 януари, но всеки ден в нея 

влизат нови участници. Хубавото на системата е, че тя тръгва в условия на плавен 

преход, че на 9 февруари не ни очаква революционна промяна за няколкостотин хиляди 

аптеки в цяла Европа. Още повече че за хората не се създават допълнителни ангажименти 

или затруднения, а те ще се ползват от 

по-голяма сигурност, че това, което получават, е гарантирано - от началото до края, като 

истинско. Никой човек с рецепта не трябва да се притеснява. 

- Това уточнение загатва, че е възможно друг да бъде притеснен? 

- Ако някой трябва да се притеснява, това са куфарните търговци, които изнасяха в 

чужбина лекарства, лишавайки българските пациенти и генерирайки за себе си едни 

сериозни печалби. 

- Колко пък лекарства са можели да изнесат „в куфар"? 

- Много. Влизаха в аптека тук, вземаха 20 опаковки, след това от друга аптека, от 

следваща... 

От 20 аптеки по 20 опаковки - ето ги 400 

И - да, тези хора има от какво да се притесняват. 

- Това илюстративен пример ли е? 

- Съвсем не е хипотетичен примерът. В България от години има такава практика на 

незаконно изкупуване на лекарства с цел износ. За съжаление, тя е много разпространена, 

изключително мащабна, въпреки че интензивността й варира във времето. 

- Регламентът на ЕС не урежда детайлите - например как се вписват и отписват 

ваксините, които са по имунизационен календар, но и други частни случаи, които трябва 

да бъдат включени в наредба или наредби, каквито няма. Не закъсняват ли? 

- Би било идеално, ако тези регламенти вече бяха готови. Но това не означава, че ще има 

проблеми с доставките на ваксините и на тези лекарства, които са частни случаи. По 

проблема се работи и той реално се решава. 

- Например? 

- Например със складиране на лекарства, произведени преди 9 февруари, и създаване на 

механизми за верифициране и отписване на тези опаковки извън аптека. Сигурен съм, 

че до 2 месеца регламентите ще бъдат комплектувани за всички възможни случаи. 

- Увереността ви е резултат на икономическата логика, че никой по веригата не е 

заинтересован от замразяване на лекарствения пазар? 

- Разбира се. Всички ангажирани да гарантират верификацията на лекарствата по 

веригата имат интерес да продават произведените лекарства. Това е обяснението, че не 

на държавите, а на тях е вменен ангажиментът да организират и да отговарят за системата 

за верификация. Те са най-заинтересовани процесът да е бърз и надежден, да се 

гарантира, че е добре стикован и работещ, да става автоматично, да не създава никакви 

затруднения и да не забавя нормалното темпо в аптеката. Изискването е комуникацията 

със системата да не отнема повече от половин секунда 

Интересът на участниците в процеса е да се продава истинският качествен продукт - 

бързо и без нарушения. 

- Какво стесни избора на фирми, които да изградят свързването на националните системи 

за верификация с европейската? 

- Европейската организация за верификацията на лекарствата избра 3 конкуриращи се 

компании, от които националните организации на държавите членки да могат да изберат 

партньори. Една от тях в крайна сметка не беше избрана от нито една от 28+ национални 

организации. Предполагам, че я компрометира това, че още в началото загуби доверие, 

понеже не можа да гарантира супервисоките изисквания за контрол върху данните. 

- Какво по-конкретно? 
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- Имаше ситуация у нас, а може би и в други страни. Тестов софтуерен продукт на 

фирмата, който тя е инсталирала по самоинициатива на аптеки, без да комуникира с 

българската организация по верификация, черпи по нерегламентиран начин данни 

Когато БОВЛ ги потърси и постави въпроса, в рамките на 1 час ни изпратиха разпечатка, 

от която се виждаше, че са черпили някакви данни в предишни периоди, но след 

влизането в диалог изведнъж това спира. Спряха на мига, но доверието е крехко нещо. 

Липсата му доведе до това, че те не можаха да сключат нито един договор за национално 

обезпечаване на системата в нито една от държавите. Въпросът с надеждността на 

неприкосновеност на данните е изключително чувствителен. Фирмите трябва да 

гарантират 100%, че системата ще работи по точно определения начин и ще пази данните 

на всеки участник в процеса, тоест - на всяка аптека. 

 

 TC "В. Телеграф" \f C \l "1" 

22.01.2019 г., с. 7 
  

Аптеките без глоби за новия код на лекарствата 
Аптеките няма да бъдат глобявани, ако не са въвели новата система за лекарствата. 

Това заяви проф. Илко Гетов, председател на Българския фармацевтичен съюз. ,До края 

на годината ни предстои преходен период, в който ще се продават лекарства с код и без 

код, така че никой няма основания да се притеснява, че няма да има възможност да 

отпуска лекарства на своите пациенти. 

Освен това, ако аптеката работи с НЗОК и има софтуер и интернет, е нужно да се 

оборудва само с т.нар. четец", обясни Гетов пред БНТ. Както „Телеграф" писа, от 9 

февруари влиза в сила т.нар. система за верификация на лекарствата. „Тази година глоби 

няма да има. Тепърва предстои промяна в закона, с която да се определят санкциите за 

този, който не поддържа системата за верификация", каза още проф. Гетов. 

 

 TC "В. Сега" \f C \l "1"  22.01.2019 г., с. 3 
  

Ще има период без глоби за новите кодове за лекарствата 
  

Ана Атанасова 
"До края на годината ни предстои преходен период, в който ще се продават лекарства с 

код и без код, така че никой няма основания да се притеснява, че няма да има възможност 

да отпуска лекарства на своите пациенти. Освен това, ако аптеката работи с НЗОК и има 

софтуер и интернет, е нужно да се оборудва само с т.нар. четец", каза председателят на 

Българския фармацевтичен съюз проф. Илко Гетов пред БНТ по повод влизането в сила 

от 9 февруари на системата за верификация на лекарствата. 

Става дума за специален двуизмерен код, който производителите вече ще слагат на 

опаковките на всички медикаменти с рецепта, а аптеките ще трябва да го сканират и да 

пращат информацията в обща европейска база данни, иначе няма да могат да продадат 

препарата. Целта е да се ограничи продажбата на фалшиви лекарства. Преди седмица 

обаче фармацевти обявиха, че близо половината от аптеките у нас не са готови за новата 

система, а част от тях дори нямат компютри. Те поискаха верификацията да се отложи. 

"Тази година глоби няма да има. Тепърва предстои промяна в закона, с която да се 

определят глобите за този, който не поддържа системата за верификация. Има 

подготвено такова предложение, но то трябва да мине през обществено обсъждане, през 
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Министерския съвет, парламента“, обясни Гетов. Аптеките няма да плащат и никаква 

такса за присъединяване и за работа със системата, успокои той. Освен това на пазара 

още поне година ще има произведени в предни периоди лекарства, без кодове на 

опаковките, които аптеките също могат да продават. За момента едва 4 на сто от 

медикаментите у нас са с двуизмерните кодове. 

Гетов припомни също, че специализираната система за контрол на паралелния износ в 

момента е доникъде. „Няма наредба, няма техническо задание, не се знаят параметрите 

на тази система. От 12 февруари трябваше да тръгне според промените в закона, но ще 

се забави поне до есента“, каза Илко Гетов. Целта на тази система пък е аптеките да 

сигнализират агенцията по лекарствата при недостиг и отказ за доставки на медикаменти 

от търговците на едро. Така агенцията ще има информация има ли опасност от недостиг 

на конкретни препарати и временно да забранява износа им. 

  

БРЕКЗИТ 
  

„Все още съществува проблемът с Брекзит, тъй като никой не знае какво ще се случи. 

Около 1000 лекарства в България се внасят от Обединеното кралство. Компаниите са 

осигурили от производителите известни количества, които вече са на територията на ЕС, 

и не вярвам да се стигне до недостиг. Но самата неяснота какво ще се случи предизвиква 

смут в системата“, каза проф. Гетов.    


